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Zprávy z obecního úřadu 

 Deštivé jaro, vystřídalo bouřlivé léto. Všichni jsme zaznamenali zprávy o ničivé síle 

tornáda na jižní Moravě na konci června. Jev, který není v našich končinách obvyklý, a 

především se před ním nedá dostatečně varovat a připravit. Živel během minut zničil 

celoživotní práci několika generací a z úhledných vesniček se staly trosky. Vlna solidarity a 

pomoci všeho druhu, která se v Česku hned po této události zvedla byla nevídaná a ukázala, že 

lidem není lhostejné, co se děje jiným. I u nás jsme za pomoci Hany Karaszové uspořádali 

sbírku, jak materiální, tak finanční, na pomoc lidem ze zasažených obcí. Hance děkuji za její 

nadšení a pomoc s realizací. Vybralo se celkem 80 000 Kč, které jsme se rozhodli zaslat na 

transparentní účet zřízený městem Hodonín. Peníze z tohoto účtu budou poměrově rozděleny 

mezi zasažené obce. Nechtěli jsme se rozhodovat pro konkrétní obec. Peníze budou potřeba 

ve všech a dlouhodobém horizontu. Všem, kteří jste přispěli moc děkuju. Vybraná částka mě 

mile překvapila. Pomoc nabídla i naše zásahová jednotka hasičů. Operační středisko HZS 

jednotku zařadilo do seznamu a podle potřeby by ji na místo povolalo. Sil a prostředků bylo, a 

je zřejmě na místě dostatek a do dnešního dne nepřišel požadavek na výjezd.  

 Bouřky, které se prohnali přes Líšnici nezpůsobili žádné větší škody. Odhalili však několik 

rizikových míst, které se budeme snažit odstranit. Je to např. nedostatečný průtočný profil 

potoka pod Dubinou.  

 Původně plánovaná oprava umělého povrchu sportovního areálu a výstavba dětského 

hřiště a workoutového hřiště se z důvodu nepřidělení dotace z MMR odkládá na příští rok, kdy 

budeme žádat o dotaci znovu. Ze žádostí o dotaci jsme byli úspěšní na pořízení dopravního 

automobilu zásahové jednotce, kdy nám bylo přiděleno 450 000 Kč z HZS a 300 000 Kč 

z Pardubického kraje. Automobil Ford Tranzit by měl být dodán do března 2022. Dotaci 92 575 

Kč z Ministerstva zemědělství jsme získali na opravu sochy Panny Marie Lurdské u silnice I/11, 

jejíž oprava proběhne zřejmě až v první polovině roku 2022. Dotace 40 000 Kč z Pardubického 

kraje jsme získali na opravu pomníku sv. Jana Nepomuckého na Dubině, která by měla 

proběhnout do konce tohoto roku.  

 Na MěÚ Žamberk byla v červnu podána nová projektová dokumentace komunikací a 

splaškové kanalizace na Dubině. Po vydání stavebního povolení vypíšeme výběrové řízení na 

realizaci stavby. Byla také podána žádost o kolaudaci ČOV. Na začátku července jsme obdrželi 

nové povolení k vypouštění odpadních vod platné na pět let. Probíhá také práce na projektové 

dokumentaci komunikace do Pasek k Jírům (č.p. 174) a komunikace na Skalce a k Bečkovým 

(č.p.52). Během léta se budeme snažit najít řešení žalostného stavu komunikace za kravínem 

k Břízovým (č.p. 61). Do konce srpna by měli být hotové mostní prohlídky, po kterých by měl 

projektant navrhnout řešení nového přemostění zámeckého náhonu u Bröklových. 
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 Postupně oživujeme záměr výstavby rodinných domů v lokalitě nad Dolním mlýnem, ke 

kterému byla zpracována studie v roce 2018 a tuto lokalitu vybralo zastupitelstvo jako prioritní 

pro výstavbu rodinných domů. Zatím pouze zjišťujeme nakolik je tento záměr proveditelný, 

protože vždy jen zůstalo u teorie. V tuto dobu není zpracováno žádné konkrétní řešení dané 

lokality, vyjma již zmíněné studie a nezávazné cenové nabídky na zpracování projektové 

dokumentace pro zasíťování a rozparcelování celé lokality. To vznikne až po jednání s vlastníky 

potenciálně dotčených parcel.  

 Přípravné práce probíhají i nad plánovaným výletním okruhem s informačními cedulemi 

o historických zajímavostech obce. Bohužel začátek prázdnin se nám nepodařilo dodržet 

z důvodů zdržení grafiky. Nyní doufáme, že okruh stihneme připravit do konání Líšnického 

puchýře v sobotu 11.9.2021. Minimálně jedna trasa povede po všech zastávkách okruhu.  

 Na jaře vznikla ze zastávky Pod Jednotou SWAP budka. Nápad měla Helena Jakubalová, 

která si o vše zařídila a náležitě se o budku stará. Nápad se uchytil a v budce je stále plno. Jak 

věcí na výměnu, tak i lidí. Helče moc děkuji za zájem a nápad, který realizovala od A do Z.  

 Stále Vás prosím o staré fotografie do knihy Líšnice včera a dnes, kterou plánujeme vydat 

k letošním Vánocům. Půjde o publikaci vytvořenou ze starých fotografii z Líšnice, které budou 

mít vždy vedle sebe fotografii současnou. Pokud doma najdete staré fotografie svých domů, 

významných líšnických budov, fotografii s pohledem na Líšnici nebo jakékoli zajímavé 

fotografie z Líšnice a přinesli je na obecní úřad. Fotografie naskenuji a vrátím vám je zpět. 

Předem Vám všem moc děkuji.  

 Mobilní sběr NEBEZPEČNÉHO ODPADU proběhne ve středu 1.9.2021, leták 

s informacemi o zastávkách obdržíte do poštovních schránek a naleznete ho i na internetových 

stránkách obce před sběrem.  

  ČEZ Distribuce od 31.12.2020 nevylepuje papírová oznámení o plánovaných 

odstávkách elektřiny! Tyto informace bude zasílat formou zpráv do mobilu či e-mailu. 

Doporučuji proto všem koncovým odběratelům elektřiny, aby se k zasílání těchto zpráv 

registrovali na www.cezdistribuce.cz/sluzba. Budete tak vždy s dostatečným předstihem 

informování o plánované odstávce či o případné poruše na elektrickém vedení ve vaší 

lokalitě. Zasílání zpráv je ZDARMA. 

 Poruchovou linka ČEZ Distribuce je 800 850 860.  

 Opět vám připomínám možnost zasílání informačních SMS o důležitém dění v obci. Byl 
bych rád, aby alespoň jeden člen domácnosti tyto SMS odebíral a tyto informace dál sdílel. 
SMS si můžete zařídit osobně na obecním úřadě, nebo zasláním SMS na číslo starosty 

tel:+420800850860


4 

736 767 730 s textem „informační SMS“.  Veškeré důležité informace o dění v obci 
naleznete na internetových stránkách obce www.obeclisnice.cz, kde je také umístěna 
elektronická úřední deska a také na facebooku - www.facebook.com/obec.lisnice.uo. 

 Také vám připomínám číslo havarijní linky Vodovodů a kanalizací Jablonné nad Orlicí. 
V případě poruchy v dodávce vody volejte na 736 757 846 nebo přímo panu Martinu Jirčíkovi 
723 907 852, který má Líšnici na starost.  

Pěknou dovolenou a celé léto přeje starosta Pavel Štefek a celé zastupitelstvo 
obce Líšnice. 

22. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

konané dne 14. dubna 2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovateli zápisu Ludmilu Bednářovou a MVDr. Martinu Hynkovou. 

• program 22. zasedání ZO. 

• Obecně závaznou vyhlášku obce Líšnice č.1/2021, kterou se ruší obecně závazná vyhláška 
č. 2/2012. Účinnost vyhlášky nabývá 15 dnem po dni vyhlášení. 

• Smlouvu o dílo „Podporujeme hru a sport v obci Líšnice“ se zhotovitelem TEWIKO systems, 
s.r.o., Kateřinská 791, 463 03 Stráž nad Nisou, IČO: 25472887 a pověřuje starostu obce 
podpisem smlouvy. Zhotovitel byl vybrán ve výběrovém řízení malého rozsahu, ve kterém 
podal nejnižší cenovou nabídku ve výši 2 860 861,08 Kč s DPH. 

• Smlouvu o poskytnutí peněžitého daru obdarovanému TJ Sokol Líšnice, Líšnice 244, 561 
84, IČO: 44470126. Dar ve výši 100 000 Kč je určen k hrazení výdajů na opravy, údržbu a 
modernizaci budovy sokolovny č.p. 244 v Líšnici. 

• Smlouvu pro umístění Z-Boxu a spolupráci při jeho provozování s provozovatelem 
Zásilkovna s.r.o., Lihovarská 1060/12, Libeň, 190 00 Praha 9, IČO: 28408306. 

• oslovení majitele rodinného domu č.p. 209 s nabídkou koupě této nemovitosti i s 
přiléhajícími pozemky stavební parc. 231/1 a parc. č. 150/1 ostatní plocha v k.ú. Líšnice. 
Současně zastupitelstvo schvaluje záměr případné koupě a pověřuje jednáním starostu 
obce. 

• cenovou nabídku zpracování projektové dokumentace na akci Místní komunikace k č.p. 
174 se zhotovitelem IMARI spol. s r.o., Herdovská 935, 198 00 Praha 9, IČO: 02911779 v 
ceně 140 900 Kč bez DPH a pověřilo starostu provedením objednávky. 

• opravu a nové umístění sochy p. Marie na pozemku 99/2 v k.ú Líšnice. Majitelé pozemku 
udělili veřejný příslib o bezúplatném převodu části pozemku obci pro umístění sochy a 
zajištění nezbytného přístupu k soše z veřejné komunikace I/11. 

• cenovou nabídku zpracování projektové dokumentace na akci Skalka a Bečkovi se 
zhotovitelem IMARI spol. s r.o., Herdovská 935, 198 00 Praha 9, IČO: 02911779 v ceně 158 
500 Kč bez DPH a pověřuje starostu provedením objednávky. 
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Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• stav komunikace k Jírom č.p. 174, který byl způsoben nadměrným zatěžováním při návozu 
stavebního materiálu k domu ev.č. 10. 

• stav prací na kolaudaci ČOV a kanalizace – Rozhodnutí Krajského úřadu o povolení 
provozování ČOV a kanalizace, vydání stanoviska Povodí Labe, které souhlasí s vydáním 
nového povolení k vypouštění odpadních vod, následovat bude podání žádosti o kolaudaci 
a vydání kanalizačního řádu. 

24. jednání Rady obce Líšnice dne 5. května 2021 

Rada obce schválila: 

• rozpočtové opatření ve výši 31 258,89 Kč – příjem kompenzačního bonusu pol. 4111, proti 
náhradám mezd v době nemoci pol. 5424. 

• smlouvu o věcném břemeni se společností ČEZ Distribuce, a.s.  IČ: 24729035 na pozemku 
3129 – vedení el. přípojky ke stavební parcele 3171/1 dle návrhu smlouvy. 

• cenovou nabídku ve výši 40 800,- Kč bez DPH se společností Mostařská s.r.o.. IČ: na 
prohlídku 9 mostů a jejich pasportizaci a plán údržby v obci Líšnice.    

• udělení výjimky z nejnižšího počtu žáků v Základní škole a mateřské škole Líšnice – otevření 
3 tříd na dobu 1 roku pro školní rok 2021/2022 z důvodu zkvalitnění jazykové výuky se 
spojovanou výukou výchovných předmětů. 

• návrhy kupní smlouvy s manžely Brůnovými – autobusová zastávka a směnné smlouvy 
s paní Věrou Čadovou a předkládá je zastupitelstvu obce ke schválení.  

Rada obce projednala: 

• návrh směny s manžely Keprtovými: Obec nabude podíl na ½ na lesním pozemku 3337 a 
3384, dále ostatní plochu 1056/12, 335/2 a oddělek z TTP 327/1 u komunikace. Směna 
bude za část lesního pozemku 3418 dle následně zhotoveného geometrického plánu tak, 
aby výměry byly přibližně stejné a byl získán souhlas s dělením lesního pozemku od Lesů 
ČR a dalších příslušných úřadů.  

Rada obce bere na vědomí:  

• výsledek otevírání nabídek veřejné zakázky Líšnice – Dopravní automobil, které se 
uskutečnilo 5.5.2021 před konáním rady. Vítěznou nabídku podala firma MotoTrade VM 
s.r.o., IČO: 28822498 s cenou 1 138 103,- Kč včetně DPH. Návrh smlouvy bude předložen 
na nejbližším zastupitelstvu.  

Rada obce neschválila: 

• žádost o finanční dar ve výši 5 000 Kč s obdarovaným Linka bezpečí, z.s., IČ: 61383198, 
Praha 8. 
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23. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

 konané dne 19. května 2021 

Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovateli zápisu Ing. Miroslav Keprta a Ing. Jana Štěpánka. 

• program 23. zasedání ZO. 

• kupní smlouvu s Pavlem Brůnou a Annou Brůnovou, kterou Obec Líšnice IČO 00279170 
kupuje pozemek značený parcelním číslem 515/16 s výměrou 88 m2 a druhem pozemku 
ostatní plocha/jiná plocha podle GP č. 770/2021-611 odsouhlaseným Katastrálním 
úřadem pro Pardubický kraj, katastrální pracoviště Ústí nad Orlicí dne 29.4.2021. 

• směnnou smlouvu mezi Věrou Čadovou (směňující 1) a Obcí Líšnice (směňující 2), kterou 
směňující 1 pozbývá vlastnické právo k pozemku číslo 1290/2 a k pozemku St. 181/2 a toto 
vlastnické právo k oběma pozemkům nabývá a do svého vlastnictví přijímá směňující 2. 
Směňující 2 pozbývá vlastnické právo k pozemku číslo 1902/8 a toto vlastnické právo 
nabývá a do svého vlastnictví přijímá směňující 1. 

• záměr směny pozemků parc.č. 1056/12, 335/2 (obě ostatní plocha/jiná plocha), části 
pozemků parc.č. 3425 (lesní pozemek) a 327/1 (trvalý travní porost) a ½ pozemků parc.č. 
3337 a 3384 (oba lesní pozemky) za oddělek z parc.č. 3418 (lesní pozemek) ve vlastnictví 
Obce Líšnice. 

• záměr rozdělení lesního pozemku parc.č. 585/18 podle přílohy a prodeje tohoto oddělku 
majiteli nemovitosti č.p. 232.  

• Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí individuální účelové investiční dotace na nový 
dopravní automobil pro jednotku sboru dobrovolných hasičů obce z rozpočtu 
Pardubického kraje v rámci dotačního programu MV-GŘ HZS ČR-2021. Evidenční číslo 
smlouvy OKŘ/21/71516. 

• kupní smlouvu na Dodávku dopravního automobilu pro obec Líšnice s prodávajícím 
(dodavatelem) MotoTrade VM s.r.o., Lipová 151, 566 01 Vysoké Mýto IČO: 28822498 za 
cenu 1 138 103 Kč s DPH. 

• smlouvu o připojení odběrného elektrického zařízení k distribuční soustavě do napěťové 
hladiny 04 kV (NN) číslo 21_SOP_01_4121793285 mezi ČEZ Distribuce, a.s., Teplická 
874/8, 405 02 Děčín IČ: 24729035 a Obcí Líšnice, Líšnice 226, 561 84 Líšnice IČ: 00279170. 

• smlouvu o právu k umístění a provedení stavby a smlouvě budoucí o zřízení služebnosti č. 
SBSL/05/2021/Jf mezi společností Vodovody a kanalizace Jablonné nad Orlicí, a.s., Slezká 
350, 561 64 Jablonné nad Orlicí, IČ:48173398 a Obcí Líšnice, Líšnice 226, 561 84 Líšnice, 
IČ: 00279170. 

• finanční dar Charitě Ústí nad Orlicí ve výši 15 000 Kč na službu Domácí hospic Alfa-Omega. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• činnost Rady obce. 

• výsledek otevírání obálek s nabídkami na dodání dopravního automobilu pro jednotku 
hasičů, které proběhlo 5.5.2021 – komise vybrala nejvýhodnější nabídku podanou 
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společností MotoTrade VM s.r.o., Lipová 151, 566 01 Vysoké Mýto IČO: 28822498 za cenu 
1 138 103 Kč s DPH. Celkem byly podány 3 nabídky.  

• stav prací na kolaudaci ČOV a kanalizace. 

25. jednání Rady obce Líšnice dne 16. června 2021 

Rada obce schválila: 

• schvaluje účetní závěrku příspěvkové organizace Základní škola a Mateřská škola Líšnice, 
IČ: 71006281 za rok 2020 s výsledkem hospodaření – ztráta 153 410,76 Kč a schvaluje 
umoření této ztráty z výsledku hospodaření minulých let, účet 432. 

• použití části výsledku hospodaření předcházejících let z účtu 432 v příspěvkové organizaci 
Základní škola a Mateřská škola Líšnice, IČ: 71006281 k financování investic do úprav a 
vybavení zahrady MŠ a ZŠ a k opravám v budovách ZŠ a MŠ do výše 400 000,- Kč s 
termínem do konce roku 2021. 

• účetní závěrku obchodní korporace Správa majetku Obce Líšnice, s.r.o., IČ: 27529207 za 
rok 2020 s výsledkem hospodaření – ztráta 1 641,26 Kč. Schvaluje umořit tuto ztrátu ze 
zisku minulých let, účet 428. 

• Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene na umístění elektrické přípojky ke 
stavební parcele č.1110/5 na obecních pozemcích parc. číslo 1110/3 a 2010/4 se 
společností ČEZ Distribuce, a.s. za odměnu 1000,- Kč. 

• Smlouvu na Prezentaci v ručně malované mapě Orlickoústecka typ B v ceně 15 840, - bez 
DPH se společností CBS Nakladatelství s.r.o. Zlín. 
 

Rada obce bere na vědomí:  

• odpověď na dopis nabídky odkupu RD č.p.209 a předkládá zastupitelstvu návrh řešení. 

• poskytovatele služby kolaudace ČOV a zpracování potřebných dokumentů z Vodovody a 
kanalizace Jablonné nad Orlicí na poskytovatele Ing. Dana Plháková. 

• zápis budovy hasičské zbrojničky bez č.p. na pozemku číslo 591 do katastru nemovitostí 
(dosud vedeno jako zbořeniště). Starosta zajistí dodatek pojistné smlouvy na pojištění této 
budovy. 

• nezískání dotace na sportoviště od Ministerstva pro místní rozvoj (akce Podporujeme hru 
a sport v obci Líšnice).  

• získání souhlasu od ČEZ Distribuce na umístění informačního radaru v Zákopance na sloup 
NN, současně je zažádáno o zřízení odběrného místa elektřiny s neměřeným odběrem. 

• nabídku na vyhotovení změny územního plánu od firmy REGIO, projektový ateliér, s.r.o.  
Rada dává návrh, aby obec uhradila 30% a zbývajících 70% by obec měla chtít příspěvek 
po žadatelích. 

 

24. zasedání Zastupitelstva obce Líšnice, 

konané dne 23. června 2021 
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Zastupitelstvo obce schválilo: 

• ověřovatele zápisu Petra Břízu a Josefa Tomana. 

• program 24. zasedání ZO. 

• pořízení workoutového čtyřúhelníku na zahradu školy podle nabídky firmy Tewiko s 
úhradou z rozpočtu obce.  

• cenovou nabídku a smlouvu o dílo se společnosti REGIO, projektový ateliér, s.r.o. IČO 
26002337 na zpracování změny č.1 ÚP Líšnice ve výši 99 220 Kč s DPH  

• rozdělení nákladů na zpracování změny č.1 ÚP Líšnice v poměru 30% Obec Líšnice a 70% 
žadatelé. 

• smlouvu o úhradě územně plánovací dokumentace mezi Obcí Líšnice, IČO 00279170 a 
žadatelem o změnu územního plánu Ing. Ondřejem Kaplanem ve výši 23 151 Kč.  

• smlouvu o úhradě územně plánovací dokumentace mezi Obcí Líšnice, IČO 00279170 a 
žadatelem o změnu územního plánu společností Farma Herba, a.s.  ve výši 46 303 Kč. 

• Závěrečný účet Obce Líšnice a účetní závěrku obce Líšnice za rok 2020. Zastupitelstvo obce 
s vědomím závěrečných výroků zprávy o výsledku přezkoumání hospodaření Obce Líšnice 
za rok 2020 souhlasí s celoročním hospodařením obce v roce 2020 bez výhrad. 

• akceptaci nabídky na prodej st. parc. č. 231/1, jehož součástí je č.p. 209 a pozemkové 
parcely č. 150/1 v k.ú. Líšnice. 

• ustanovuje pracovní skupinu pro řešení lokality „Nad dolním mlýnem“ ve složení: Pavel 
Štefek, Pavel Kaplan, Jiří Hovádek, Miroslav Kubíček a Ludmila Bednářová. 

Zastupitelstvo obce vzalo na vědomí: 

• zprávu o činnosti a usnesení Rady obce 

• stav prací na kolaudaci ČOV a kanalizace. 
 

SBÍRKA PRO OBCE POSTIŽENÉ TORNÁDEM 

 Koncem června jsme za naši 
obec uskutečnili sbírku pro Moravu 
postiženou tornádem. Občané 
mohli nosit jak materiální pomoc v 
podobě zejména nářadí, pracovních 
pomůcek, trvanlivých potravin a 
dalších potřebných věcí z 
vyjmenovaného seznamu, tak mohli 
přispět i finanční částkou do 
společné kasičky, která byla k 
dispozici celý týden na obecním 
úřadě. 
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 Materiální pomoc si za Czech SAR Team odvezla paní Hana Remeňová, která měla na 
starosti okolní obce a zprostředkovaně tak předala na Moravu přímo do potřebné oblasti. 

 Finanční pomoc se vybrala v celkové částce 79 342 Kč, kterou jsme zaokrouhlili na 80 000 
Kč. Celá tato suma byla zaslána na transparentní účet 123-3116270217/0100 zřízený městem 
Hodonín. Prostředky z tohoto účtu budou poměrově rozděleny mezi zasažené obce - Hodonín, 
Lužice, Mikulčice, Moravská Nová Ves, Hrušky.  

 Všem dárcům ze srdce děkujeme za laskavost a solidaritu. Děkujeme i všem těm, kteří 
myslíte na naše moravské spoluobčany a pomáháte fyzicky přímo na místě. Je důležité držet 
pospolu. 

Hana Karaszová 
 

    ÚKLID LÍŠNICKÝCH LESŮ, VOD A STRÁNÍ 

  V Líšnici proběhl již tradiční jarní úklid našich 
lesů, vod a strání. I přes to, že nám epidemiologická 
situace nedovolovala uspořádat nic organizovaného, 
musím s radostí konstatovat, že se nalezlo nespočet 
dobrovolníků, kteří vzali vše do svých rukou, vzali pytel 
a rukavice a směle vyrazili na procházku, během které 
sbírali odpadky všech možných a dost často i 
nemožných druhů. Spojilo se tak potřebné s užitečným. 
Pohyb na čerstvém jarním vzduchu zcela jistě každému 
prospěl a navíc naše obec vypadá mnohem lépe, když 
při pohledu do stráně vidíme pouze jarní aspekt 
rozkvetlých prvosenek či fialek, namísto odhozených 
kelímků od kávy, obalů od sušenek či dokonce 
vyhozených pneumatik. To jakou radost mi udělal počet 
dobrovolníků a příval fotografií z vašich „úklidových“ 
procházek vystřídalo rozhořčení z toho, kolik 
nepořádku se pořád v naší přírodě objevuje. Kéž by 
těchto čuníků stále ubývalo a lidí přebírajících 
odpovědnost za místní krajinu naopak přibývalo. 

 Jménem zastupitelstva obce Líšnice děkuji 
všem, kteří se jakoukoliv měrou podíleli a přispěli 
tak k tomu, abychom měli v naší Líšnici zase o 
kousek lepší prostředí. Samozřejmě jsme i nadále 
nápomocni všem, kteří se rozhodnou vyrazit za 
úklidem i kdykoliv jindy, než na jaře. Přeci jen 
z toho můžeme udělat celoroční tradici. 

Michal Schreiber – zastupitel  
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    MATEŘSKÁ ŠKOLKA 

 Hurááá! Tenhle náročný školní rok už je za námi. Naštěstí jsme si ho i přes vládní omezení 
a další těžkosti užívali, co se dalo. Krom dalšího (divadel, spaní v MŠ, pálení čarodějnic, 
bublinek) se nám hlavně podařilo v měsíci červnu uskutečnit vystoupení pro rodiče, které 
mělo velký úspěch. Rozloučili jsme se s předškoláky a připravili se na prázdniny.  

Přejeme Všem hezké léto a těšíme se zase v září ☺ 
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 ZÁKLADNÍ ŠKOLA 

 Ani jarní měsíce nepřinesly do školství příliš pozitivní změny. Opět jsme se se žáky 
potkávali pouze přes monitory, a to v období od 1. března do 9. dubna. Jelikož tato situace 
nenastala poprvé, všechny paní učitelky byly řádně nachystané, byl připraven „vysílací rozvrh“ 
a vše probíhalo bez větších komplikací. Občas někomu vypadl internet, ale i na tuto situaci 
jsme byly připraveny. Žák měl možnost spojit se s paní učitelkou v jiném čase a postupně si 
látku doplnil.  

 Po návratu do lavic jsme společně postupovali podle metodického pokynu Ministerstva 
školství, mládeže a tělovýchovy. Prvních 14 dní jsme procvičovali, opakovali, žáci nedostávali 
známky, spíše pochvaly, usměváčky, hvězdičky, ale i mračouny, aby věděli, kde mají 
nedostatky. Jelikož se jednotlivé třídy nesměly potkávat, musel být opět upraven vyučovací 
rozvrh i organizace ve školní jídelně, odpolední družina byla rozdělena na dvě skupiny, žáci 5. 
ročníku odcházeli po obědě domů. Také jsme se museli pravidelně testovat a používat roušky 
i respirátory.  

 Až měsíc květen přinesl mírné rozvolnění, žáci jednotlivých ročníků se mohli potkávat a 
učit se podle původního rozvrhu, který byl vytvořen před začátkem školního roku. Jelikož 
nastala tato příznivější situace, chtěly jsme s kolegyněmi dopřát dětem také trochu společné 
zábavy. Do konce školního roku byly naplánované tři akce: školní výlet, vystoupení pro rodiny 
žáků a slavnostní rozloučení se žáky 5. ročníku. 

 Na školní výlet jsme se 
vydali linkovým autobusem, 
který nás zavezl na 
žamberecké autobusové 
nádraží. Odtud jsme 
pokračovali pěšky k nádraží 
vlakovému, kde jsme se 
posilnili před dalšími 
kilometry, které nás lákaly 
do přírody. Cesta vedla 
nejprve k dlouhoňovickému 
hřbitovu, odkud někteří 
„borci“ vyběhli až na 
výhlednu. Dále jsme 
pokračovali do lesů, kde jsme postupně potkávali a poznávali dřevěná zvířátka. Závěr stezky 
byl velice příjemný, protože jsme se osvěžili čirou a ledovou vodou ze studánky. Výlet nás 
příjemně unavil, některé děti dokonce po obědě usínali.  

 Připravit vystoupení pro rodiče nebylo vůbec jednoduché. Byly jsme si kolegyněmi 
vědomé velice krátkého období a vše nám také zkomplikovalo suplování školní družiny za paní 
vychovatelku v neschopnosti. Téma nás však ihned napadlo. Paní učitelka Kerhartová 
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připravuje pro prvňáčky a druháčky pohádkový projekt, proto všechny naše myšlenky 
směřovaly do světa pohádek.  

 Celý program provázeli naši hudebníci: Alička na příčnou flétnu, Radim na lesní roh, přidal 
se Ondra s kytarou a o hudbu se postaral DJ Niko. 1. a 3. ročník zamotal divákům hlavy 
„Popletenou pohádkou“, třeťáci zazpívali anglickou písničku o zvířátkách, 4. ročník s naší 
jedinou žákyní 2. ročníku se zhostil operetky od pánů Uhlíře a Svěráka „Dvanáct měsíčků“, 
zazpívali si jako tři čuníci, na které si brousil zuby zlý vlk a jako Pat a Mat předvedli, jak rychle 
zhubnout.  

 Žáci 5. ročníku si sami navrhli, vyrobili z odpadových materiálů a okomentovali 
pohádkovou bytost či věc v rámci módní přehlídky. Spolupráce na přípravě přehlídky jim velmi 
prospěla.  

 ……..a pomalu se blížil konec školního roku a s tím i den, kdy se třídní paní učitelka 
Sklenářová, ostatní paní učitelky i žáci nižších ročníků loučili se žáky 5. ročníku, popřáli jim 
mnoho sil a úspěchů do vyššího ročníku a hlavně do nového prostředí plně organizované 
žamberecké školy. Rozloučili jsme se s Adélou, Kristýnou, Patrikem, Matějem, Kamilem a 
Martinem.  

 Školní rok 2020-2021 byl opravdu náročný, všechny nás stál hodně sil. Proto bych ráda 
poděkovala svým kolegyním, žákům, ale i rodičům, že jsme to společně takto zvládli. 

Užijte krásné léto. Za kolektiv ZŠ Eva Gelová  
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 Sbor dobrovolných hasičů 

 Jarní měsíce přinesli dlouho očekávané uvolnění protiepidemických opatření a život 
sboru se mohl vrátit do běžných kolejí. Nicméně stále jsou platná určitá omezení, která je 
nutné hlavně při soutěžích dodržovat.  

 Od posledního vydání zpravodaje jsme v dubnu provedli sběr železa. Rukama nám prošlo 
téměř 8 tun starého železa. Děkujeme.  

 V dubnu jsme se rozloučili s Karlem 
Hovádkem, který se několik desetiletí staral o 
naši techniku jako strojník. Za svou dlouholetou 
činnost byl vyznamenán mimo jiné i Řádem 
svatého Floriána.  Děkujeme mu za vše, co pro 
sbor a hasičinu, nejen v naší obci, udělal. 

 Na konci dubna jsme předali našim 
kamarádům z Líšnice u Mohelnice tři dýchací 
přístroje Saturn. Obec Líšnice se jako zřizovatel 
naší zásahové jednotky rozhodla nepoužívané, 
ale stále funkční přístroje, tamní jednotce 
zařazené v JPO V darovat. Věříme, že jim budou 
dobře sloužit. Jsme moc rádi, že vztahy mezi 
našimi sbory i obcemi jsou na velmi dobré 
úrovni. Pan starosta obce Jiří Kvíčala své nadšení 
neskrýval.  

 30.4.2021 se konalo stavění máje, které bylo ještě kvůli Covidu v omezeném režimu. 
Májku jsme postavili s pomocí nakladače a občerstvené probíhalo formou výdejového okénka. 
Počasí nám přálo a hojná účast nás mile potěšila. Kácení máje 4.6.2021 už probíhalo v celku 
standartně. Tentokrát mohlo být i venkovní posezení. Počasí se opět vydařilo a asi i díky tomu, 
že jsme začínali o hodinu dříve, oblíbené bramboráky byly už po osmé hodině večerní 
vyprodány.  

 Na začátku května jsme se rozloučili se Zdeňkem Bednářem. Ve sboru dlouhá léta zastával 
funkci jednatele a za svou činnost v hasičině byl mnohokrát vyznamenán. V roce 2008 mu byl 
udělen titul Zasloužilý hasič a byl posledním nositelem tohoto titulu v našem sboru. Děkujeme 
mu za vše, co pro sbor udělal.  

 V polovině května se mohli po více než půl roční vynucené pauze rozjet hasičáky. 
Trénovalo se na okresní kolo hry Plamen, které se uskutečnilo v sobotu 29.5.2021 v Mladkově. 
Soutěž byla z důvodu vládních opatření omezena pouze na kategorii starších žáků a přihlášená 
družstva přijela v určený čas, odběhla pouze tři disciplíny - štafetu dvojic, štafetu 4x60m a 
požární útok. Na každou disciplínu měla 15 minut. Měli jsme štěstí a všechny disciplíny jsme 
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stihli v krátké slunečné pauze mezi silnými přeháňkami. V celkovém hodnocení jsme si udrželi 
krásné 8. místo, které jsme měli už z podzimního ZPV (branného závodu).  

 13.6.2021 se v Mladkově konalo okresní kolo soutěže dorostu. Naši jednotlivci soutěžili v 
disciplínách běh na 100 metrů s překážkami a dvojboji. Součástí hodnocení byl i znalostní test. 
Všichni poctivě trénovali a Filip Ulrych si v kategorii mladší dorostenci vyběhl krásné 4. místo, 
Kristýna Stejskalová v kategorii střední dorostenky solidní 10. místo a Eliška Šebestová v 
kategorii starší dorostenky super 6. místo. 

 18.6.2021 se v Chocni konal závod Ligy OSH v běhu na 60 m překážek jednotlivců, který 
byl čtvrtým a zároveň posledním závodem ligy 2020/2021. Martin Keprta se umístil na 8. místě 
a celkově na 7. místě v Lize mezi mladšími chlapci, Filip Ulrych byl mezi staršími chlapci 15. a 
celkově 23., Patrik Bříza 18. a celkově 27. také mezi staršími chlapci. Gratulujeme k výsledkům 
a na podzim začínáme na novo. Snad už závody neovlivní žádná omezení. 

 O týden později 20.6.2021 se konalo Krajské kolo dorostu v Pardubicích. Jednotlivci 
soutěžili v běhu na 100 metrů s překážkami a každého také čekal znalostní test. Na tartanovém 
povrchu se všichni pěkně opálili a nejlépe se umístila Eliška Šebestová na 4 místě. Filip Ulrych 
si vybojoval 7. místo a Týna Stejskalová 8. místo. Gratulujeme k výsledkům. 

 V pátek 25.6.2021 se v Mladkově konalo okresní kolo hry Plamen mladších žáků. Pro 
mnohé z nich to byly první závody. Naši nejmenší soutěžili v disciplínách štafeta dvojic, štafeta 
4 x 60 metrů a požární útok. První dvě jmenované děti zvládly bez chyby, ale při požárním 
útoku se jim nepodařilo ani jednou sestříknout sklopný terč. V celkovém hodnocení to stačilo 
na 31. místo z 38. Závody jsme si užili a už se těšíme na další, které budou po prázdninách.  
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 29.6.2021 se v Říčkách (Orlické Podhůří) konalo slavnostní vyhodnocení soutěže Požární 
ochrana očima dětí a mládeže. V okresním kole - kategorii digitálních technologií se na 2. 
místě umístila Veronika Břízová a na 3. místě Eliška Šebestová. Obě zpracovaly prezentace na 
téma dopravní nehody na železničních přejezdech a obě postoupily do krajského kola, ve 
kterém se Eliška umístila na 2. místě.  

 Soutěžní sezónu dětí jsme s našimi dětmi zakončili v pátek 2.7.2021. Pozvali jsme i rodiče, 
aby vlastně viděli, co jejich dětičky dělají. A nezůstalo jenom u koukání. Děti nejdříve svým 
rodičům předvedli štafetu dvojic s požárním útokem a poté rodiče své malé hasiče vystřídali. 
Výkony byli úctyhodné a užili jsme si plno legrace. Na závěr jsme všichni společně poseděli. 

 Soutěže dospělých letos 
nezačali okrskovou soutěží jak 
jsme zvyklí, ale rovnou Okresním 
kolem v požárním sportu 
12.6.2021 v Mladkově. Líšnici 
reprezentovalo družstvo žen, 
které se umístilo na ne příliš 
oblíbeném, bramborovém 4. 
místě z 10 družstev. I tak se, ale 
ženy podívali o týden později do 
Pardubic na krajské kolo, kde se 
umístily na 8. místě. Po dlouhé 
době se tak družstvo dospělých 
z Líšnice podívalo na krajskou 
soutěž. Snad to bude v budoucnu 
i častěji.  

 V neděli 27.6.2021 jsme společně 
s myslivci a sokoly uspořádali Vítání prázdnin 
pro děti. Tentokrát se konalo na hasičském 
cvičišti, kde začínala i končila vycházková 
trasa s plněním úkolů. Počasí se vydařilo a 
děti si mohli užít koupání v pěně, kterou 
nafoukali kamarádi z SDH Kunvald 
s generátorem lehké pěny. Celý výtěžek 3 
642 Kč z dobrovolného vstupného jsme 
darovali do finanční sbírky na pomoc obcím 
zasažených tornádem.  

 5.7.2021 se konala tradiční soutěž v netradičním požárním útoku O pohár starosty obce 
Líšnice. Celkem se soutěže zúčastnilo 10 družstev můžu a 6 družstev žen. Oba putovní poháry 
so tentokrát odvezla družstva mužů a žen z Dlouhoňovic. Naši muži obsadili 4., 6. a 8. místo, 
ženy 2. místo. Opět nás přijeli podpořit kamarádi z SDH Líšnice u Mohelnice, kteří si domů 
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odvezli krásné 3. místo v kategorii můžu. Někteří z nich tu strávili i dovolenou, kdy tábořili ve 
stanech na hasičském cvičišti.  

 Intenzivní bouřky, které poslední dobu panují zaměstnávají všechny jednotky v okolí. Ne 
jinak tomu je i nás. Naštěstí jsme nemuseli řešit žádný zásadní problém. Po bouřkách se 
především snažíme pročistit propustky, aby byl zajištěn plynulý odtok vody. V jednom případě 
jsme v propustku našli mládě poštolky, které nebylo pod nánosem bahna a štěrku na první 
pohled ani vidět. Až po vyčištění propustku jsme si všimli, že se v kupičce nánosů něco hýbe. 
Malá poštolka byla promáčená a vyčerpaná. Umístili jsme ji do krabice a vysušili papírovými 
utěrkami. Mezitím jsme kontaktovali Záchranná stanice a ekocentrum Pasíčka, kde nám 
poradili, abychom poštolku raději přivezli k nim, pro případ nějakého zranění. Pan ošetřovatel 
mládě prohlédl a podle jeho slov byla samička čilá, a až to bude možné, bude se moci vrátit 
do volné přírody. Děkujeme záchranné stanici za pomoc a za jejich obětavou práci. Po jiné 
bouřce jsme z řeky lovili trampolínu, která nebyla dostatečně připevněná k zemi a vítr ji 
odfouknul přes plot.  

 Poslední zásah byl po ranní bouřce v pátek 9.7.2021. Jednotka v 5:34 vyrážela do 
Žamberka, kde v Nádražní ulici řešila vyskákané uliční vpusti, které byly nebezpečné pro 
provoz. Poté jednotka řešila v katastru Líšnice ucpané propustky pod komunikacemi u 
zastávky Pod Jednotou, spadlý strom na Němčáku a úklid vyplaveného štěrku na silnici 
k Javoru a na Horním konci.  
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 Průběžně se také zabydluje stará hasičská zbrojnička u Korábova mlýna a renovuje 
čtyřkolová koňská stříkačka. V tiskárně se již připravuje i informační cedule o historii sboru, 
která bude součástí stezky za historií Líšnice. Tu bychom chtěli mít hotovou do Líšnického 
puchýře, jehož trasa povede kolem zbrojničky a je naplánovaný na 11.9.2021.  

 Plánů je hodně a čas utíká nějak rychleji, než bychom si přáli. Nicméně jsme rádi, že se 
nám daří vše postupně zvládat a sbor posouváme kupředu.  

 Přejeme Vám odpočinkovou dolovenou a pěkné léto 
za SDH Líšnice Pavel Štefek  

 Z činnosti Spolku myslivců 

    Po delší odmlce jsem se dostal k napsání příspěvku do zpravodaje, tak zmíním i události 
staršího data.  

 16. ledna se Petru Hůlkovi v Sekýří poštěstilo ulovit čtyřletého jelena s trofejí vidláka. 
Událost to je výjimečná, protože poslední jelen byl v Líšnické honitbě uloven minimálně před 
třiceti lety. Od té doby se ulovilo jen 5 kusů holé zvěře. U tohoto jelena bylo ulovení 
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vysvobozením, protože měl amputovaný 
pravý přední běh. Rovný kolmý řez pod 
kolenem svědčí zřejmě o useknutí řezačkou při 
sklizni kukuřice.  

 Další nevšední událostí bylo nalezení 
jelení shozu na Dolním konci v Dolečkách. 
Úspěšný nálezce byl 24.dubna Šimon Kubíček. 

 Z lovu ještě zmíním odlov černé zvěře, 
který jistě zajímá zemědělce, a činil za 
myslivecký rok 2020-2021 devatenáct kusů, 
z toho deset bachyněk. Černá se přes zimu, i 
v Sekýří, držela sporadicky. Spíše jen 
přecházela, a několik loveckých naháněk na ni 
vyšlo naprázdno. Lov se dařil individuálně 
v noci. Okolní spolky na tom byly s úspěšností 
odlovu podobně, a proto současný větší výskyt 
bachyň s markazíny, přerývajících polnosti a louky, je pro nás nečekaným zatížením. Odkud 
přišly a usadily se u nás je tématem diskusí. Faktem je, že instalované zvukosvětelné plašiče 
bachyně s drobotinou z pole odradí, nicméně u loňských a starších prasat nevodících selata 
nebudí respekt, a ryjí i v jejich těsné blízkosti. V minulosti dokonce překousali přívodní kabel 
od baterie. Pachová zradidla dnes už na černou nefungují a jediná účinná ochrana před ní je 
elektrický ohradník. Několik členů spolku si vloni pořídilo puškohledy s nočním viděním a 
nárazově poškozované polnosti hlídají. Kam se až černá se svou chytrostí a adaptabilitou 
dostane u nás ukáže čas. Ve dne se dnes tlupy prochází evropskými městy, u nás už i Hradcem 
Králové. Nahrávka ze Španělska, kde bachyně před obchodem vytrhne ženě z ruky nákupní 
tašku a tlupa se na nákup hned vrhá je varující. Radikální řešení mají zastánce i odpůrce. 

 V rámci ochrany zvěře nás zemědělci seznámili s plánem senosečí. Některé plochy jsme 
osadili plašiči, některé jsme prošli a ze zvěře zejména srnčata vyhledávali. Letošní první seč 
proběhla zkraje června, kdy část srn neměla ještě nakladeno a už nakladená srnčata byla spíše 
v lesích a mezích. Travní porosty nebyly pro chladné jaro natolik vzrostlé, aby srnčatům tvořily 
kryt. 

 26. června jsme uspořádali Myslivecký den pro veřejnost se soutěží brokové střelby na 
asfaltové terče. Počasí nám přálo a k pohodové sobotě přispělo stabilní zázemí s podporou 
obce. K ochutnání byla dršťková polévka a tradiční guláš z rukou Martiny Soukupové a Dany 
Kubíčkové, grilované maso a uzeniny, cukrárna Laďky a Sáry Kubíčkových a naučná stezka pro 
děti v patronaci rodiny Bednářových. Závodu se zúčastnilo 53 střelců. Závod vyhrál Ladislav 
Fuchs z Králík, druhý byl Miroslav Šlezingr z Kunvaldu a třetí Jiří Kalasta. Z domácích Miroslav 
Kubíček sedmý, Hynek Slezák devátý a Pavel Kaplan desátý.    
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O prázdninách vám přejeme slunné dovolené a odpočinutí si od životního shonu.  

Mirek Kubíček 

 

 SWAP budka Líšnice - Dáváme věcem další život... 

 Vlna swapování dorazila do Líšnice! Možná jste si všimli, že autobusová zastávka pod 
Konzumem ožila. Rádi bychom vám tento projekt představili.  

 Název SWAP pochází z angličtiny a znamená "vyměnit". Je to zajímavý způsob, jak na 
jedné straně usnadnit lidem loučení s věcmi, které jsou ještě funkční a v dobrém stavu, a na 
straně druhé při pořizování věcí ušetřit. Swapování má samozřejmě svoje pravidla. Přinášejte 
věci jen čisté a funkční, takové, které mohou ještě někomu posloužit.  

 Cti myšlenku udržitelnosti a šetření planety. A právě v tomhle pomáhá i naše Líšnická 
SWAP budka.  

 Po dvou měsících fungování je úžasné sledovat, kolik věcí ještě udělalo někomu radost a 
jak rychle se věci v budce "točí". I u nás dochází nejčastěji k výměně oblečení a dětských potřeb 
- budkou už prošly čtyři kočárky, vanička, knížky, hračky a spousty oblečení a bot - ale výjimkou 
nejsou ani rostliny, vybavení do bytu, nebo drobná elektronika.  
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 Pokud by vás více zajímalo dění ve SWAP budce, můžete se přidat na Facebooku do 
skupiny SWAP budka Líšnice, kam pravidelně přidáváme aktuální fotografie věcí, nebo se 
úplně jednoduše zastavit při cestě kolem a alespoň nakouknout.  

 Velký dík patří i naší obci, která s tímhle nápadem nejen souhlasila, ale navíc pomáhá i s 
likvidací věcí, které své využití již nenajdou. Děkujeme všem, kteří budku využívají a pravidelně 
roztřiďují věci na ramínka. 

Helena Jakubalová 

 

 VÝLET NA VRCHMEZÍ 

 Vážení čtenáři, přátelé minule jsme Vám představili 
při našem putování po našich Orlických horách Velkou 
Deštnou. Dnes si uděláme výlet na Vrchmezí, kde se 
dostaneme do výše 1084 m nad mořem. Opět 
zaparkujeme na parkovišti pod Šerlichem. Vydáme se 
k Masarykově chatě, tady se můžeme občerstvit třeba 
palačinkou s borůvkami a vydáme se po značené trase po 
hřebeni směr Bukačka. Bukačka je přírodní rezervace, 
kde rostou buky staré dvě stě let. Můžeme obdivovat 
jejich bizardní tvary, je zde i rašelinná louka, která je 
nazývána „botanickou zahradou Orlických hor“. Při 
procházce se nám naskytnou nádherné pohledy jak ke 
Kralickému Sněžníku, tak k Jeseníkům. Na polské straně 
můžeme obdivovat nádherné sportovní areály, které 
mají svoje středisko v Zielenieci. 

 Pokračujeme dále po hřebeni a po čtyři a půl 
kilometrech přicházíme k cíli. Na vrchol Vrchmezí. Tady 
se nám otevírá krásný výhled na oba hřebeny Orlických 
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hor s údolím Divoké Orlice, Krkonoše, Broumovské stěny, 
Kunětickou horu, Jeseníky a přes Vamberk dohlédneme do 
Hradce Králové. 

 Od poloviny 19. stol. zde stávala dřevěná věž 
k měřičským účelům. V roce 1882 zde byla postavena 
dřevěná rozhledna do výše 28 m. U rozhledny byl ubytovací 
hostinec. V roce 1946 chata vyhořela a již nikdy nebyla 
obnovena. Toto vše se dozvíme z panelu, který je umístěn u 
odpočívadla. Od roku 2020 zde stojí nová dřevěná 
rozhledna. Na vrcholu Vrchmezí je umístěn trojhran, který 
nám připomíná slavné osobnosti, které zde pobývaly. Byl to 
císař Josef II. Další dva Vám neprozradíme, abyste měli 
důvod navštívit toto krásné místo. Ale něco málo Vám 
prozradíme. Dalším návštěvníkem byl jeden americký 
prezident a další jméno je jednoho slavného hudebního 
skladatele. Přes vrchol vede Jiráskova cesta, který tuto trasu 
absolvoval několikrát. 

 Podle pověsti zde na úbočí nedaleko Vrchmezí je místo zvané Čertova zahrádka. To prý 
starý ovčák nosil v torně duši odsouzeného, až ji tady pohřbil. Nikdo se sem neodvážil vkročit. 
Neviditelná ruka prý vždy vetřelce velkou silou odehnala. Jednou dvě ženy z  Olešnice sbíraly 
dřevo. Usedly si na okraj zahrádky, aby si odpočinuly. Když se chtěly zvednout, nemohly se 
postavit. Až po delší době se zvedly a za nimi se škodolibě smál čert. Dnes také každý kdo si 
na chvilku posadí se těžko zvedá. Nikdo neví, zda je to únavou nebo čertem.  

 Pokud chcete pokračovat ve výletě, došli byste až do Olešnice. Pokud se budete vracet, 
tak zpět na Šerlich budete mít ušlápnuto krásných 9. km. Krásný výlet, hodně pohody v  této 
době. 

 

 STALO SE PŘED LÉTY 

• 27.5.1866 - před 135 lety zemřel farář František Keprta – čp.138. Věnoval na stavbu 
líšnického kostela celé své jmění. 

• 14.5. – 23.6. 1866 bylo ubytováno v Líšnici vojsko rakouské armády. Obyvatelé obce 
museli vojáky ubytovat a zajistit stravu. Na tuto událost byl postaven kříž u čp. 19 
rodinou Štěpána Hovádka. 

• 21.7.1901 - před 120 lety byla kostelní věž opatřena hodinami od Ludwiga Hainze 
z Prahy. 

• V roce 1901 – 30.8. byla ukončena výstavba silnice od čp. 244 – sokolovna, k čp. 35 
– dnes pan Maixner Miroslav. Zásluhu na výstavbě měl ministerský rada Ing. Jan 
Bednář z čp. 119. 
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• 7.7.1911 – Slavnostní rozloučení s čestným občanem Líšnice c.k. místodržitelským 
radou Karlem Vojáčkem. 

• V březnu 1916 došlo na ruské frontě k bitvě, kde položilo životy několik vojáků z naší 
obce. Josef Volf čp. 245, Antonín Bříza čp. 16, Josef Kubíček čp. 168, Josef Hůlka čp. 
8, František Stejskal čp. 236, Josef Hůlka čp. 8, František Kalous čp. 145. 

• 6.8.1916 – obec musela poskytnout částku ve výši 5000 Kč na podporu rakouského 
vojska v 1. sv. válce. Tato částka byla dána z obnosu za rybolov ryb v Divoké Orlici od 
barona Parische. 

• V roce 1971 byla započata 2. etapa budování veřejného osvětlení. Dolní a Horní část 
obce a Zakopanka. 

• V roce 2006 pořízeny do kostela sv. Rodiny nové varhany. Hodnota 130 000 Kč. 

• Rok 2011 – oprava svaté Trojíce na Dolním konci Líšnice. 
 

 KDO JE KDO - LV. 

ZDENĚK BEDNÁŘ 

*1936 - † 2021 

 Byl zrozen k tomu, aby celý svůj život prožil v Líšnici. Již od 
dětských let si zamiloval naší obec a snažil se plně zapojit do 
společenského života. Skromnost byla jeho velká vlastnost. V den 
jeho narození 9. 8. 1936 kolaudoval vilku u mlékárny pan Vychytil 
Jan čp. 62. Protože v této rodině se nenarodilo žádné dítě a paní 
Vychytilová byla sestra Zdenkovy maminky, tento dům později 
zdědil. 

 Vyučil se nástrojařem a po vyučení absolvoval průmyslovou školu strojní. Celý život 
pracoval v OEZ Letohrad jako kontrolor nástrojů. Po vojně začal aktivně pracovat pro obec. 
Zapojil se do práce zahrádkářů, hasičů, ale hlavně byl zapojen do činnosti TJ Sokol Líšnice. Od 
roku 1954 byl oporou mužstva stolního tenisu. Od roku 1954 až do roku 2005 byl vedoucím 
tohoto oddílu. Jeho zásluhou vznikla družba oddílu stolního tenisu s družstvem německé 
Sehmy. Tato trvá od roku 1977 do dnešních dnů. 

 Musím zde zmínit slova, které poslední dobou často říkal. Poslední dobou je stále větší 
problém s mládeží. Nemyslím, že by byla horší nežli byla naše generace. Možná, že je i v něčem 
lepší. Ale nepamatuje si, anebo si to nechce pamatovat, co vybudovala generace jejich otců a 
dědů. Tato generace by právě měla stavět na tom, co předkové vybudovali. Přemýšlet co dělali 
dobře a co by se mělo dělat trochu jinak. Bohužel tato vlastnost mnoha mladým lidem chybí. 

 Pan Zdeněk Bednář si vzal za manželku slečnu Annu Kopeckou. Založil si krásnou rodinu. 
Narodily se v manželství dvě dcery. Zveleboval si svůj dům, staral se o zahradu, nevynechal 
žádnou společenskou akci. Byl také velkou oporou fotbalového mužstva amatérů, které hrálo 
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finále v Praze – Počernicích, kde lišáci po tuhém boji prohráli a získali stříbrnou medaili v 
soutěži amatérských mužstev Čech.  

 Bohužel neštěstí nechodí po horách, ale po lidech. V rodině umírá manželka a maminka. 
Tuto událost nese rodina velmi těžce. Po několika letech se Zdenda setkává se svoji první 
láskou Hanou Kubíčkovou – Mikyskovou. Mají společné zájmy a tak spolu prožívají krásné 
chvíle života. Když se zamyslíme nad životem tohoto skromného člověka, musíme přiznat, že 
takových lidí ubývá. Lidé, kteří dělají práci pro radost a snaží se dělat radost druhým je čím dál 
méně. 

Proč člověk tak nerad odchází, odkud pochází, 

od míst, kde poprvé bosýma nohama dotýkal se země 

odřeným kolenem a první slzičkou, zaplatil ovoce hlídané sousedem, 

a první lásku před světem ukryl do mlází. 

R. Doleček     

 ZDRAVÍME ZE ZAKOPANKY 

 Zdravíme všechny ze Zakopánky. Na naší půdě bylo nějakou dobu smutno a osamělo. S 
postupným rozvolňováním všech opatření jsme však získali naději, že léto bude u nás opět plné 
života. Vrhli jsme se tedy na velký víkendový úklid a proměnili zaprášenou půdu opět v prostor 
vítající umění. Těšíme se na všechna milá setkání, která nás v průběhu léta čekají. Zajímá vás 
tedy, kdy a při jaké příležitosti nás budete moci navštívit?  

 Již tradičně každé úterý od 18,00 se u nás bude cvičit jóga. Po celou dobu letních prázdnin 
ji povede Lenka Cviková. My ani tento rok nevynecháme příměstské taneční tábory. Je 
neuvěřitelné, že už pátým rokem budeme s dětmi pracovat na společném představení, na které 
jste srdečně zváni i vy. A to v pátek 16.7., 23.7. a 13.8. od 18,00. 

 Jistě se nemýlíme, že vás zajímají hlavně naše jednodenní kavárny. Jelikož o poslední 
kavárnu byl obrovský zájem, který nás samotné překvapil, rozhodli jsme se tu další otevřít na 
celý víkend. Na kávu a něco dobrého k ní si k nám můžete zajít buď v sobotu 7.8. nebo v neděli 
8.8. 

 Rádi bychom vás také už teď, pozvali na jednu poprázdninovou akci. Zaznamenali jste 
projekt Zrozeni k tvoření, který se zabírá výtvarnou a řemeslnou prací lidí z Orlických hor? Právě 
ve spolupráci s těmito lidmi uspořádáme v neděli 12. 9. jednodenní kavárnu obohacenou o 
trhy, na kterých si budete moc nakoupit originální věci od lokálních tvůrců. Více o projektu 
najdete i na webových stránkách www.zrozeniktvoreni.cz. 

 Podrobnější informace ke všem událostem najdete vždy na našem webu, ale i 
facebookových stránkách, kde nás můžete sledovat.  

Těšíme se na vás a přejeme krásné léto.  

M(arika)ezi Trámy 

http://www.zrozeniktvoreni.cz/
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 Z-BOX je v Líšnici od června 2021 umístěn před hostincem U Kristiána (č.p. 25). Zatím 
funguje pouze pro výdej zásilek. V budoucnu se podle slov provozovatele počítá i s možností 
posílání zásilek. Do Z-Boxu zatím není možné doručovat zásilky z velkých internetových 
obchodů jako je např. Alza, Mall, CZC aj. Provozovatel pracuje na tom, aby i tyto velké obchody 
umožnily zasílání do Z-Boxů. Sám jsem již box využil a je to opravdu velmi jednoduché, jen je 
potřeba chytrý telefon a aplikace Zásilkovna.  

Pavel Štefek 

Školní a školková zahrada jsou otevřené pro veřejnost 

 Školní i školková zahrada jsou od června mimo provozní dobu otevřeny pro veřejnost.  

 

 

 

 

 

 

 

 

PROVOZNÍ ŘÁD 

Provozní doba:  PONDĚLÍ - PÁTEK   16.30 – 19.00 hodin 

    SOBOTA, NEDĚLE, SVÁTEK    9.00 – 19.00 hodin 

V DOBĚ POBYTU ŽÁKŮ ZE ZŠ JE NA ZAHRADU ZÁKLADNÍ ŠKOLY ZAKÁZÁN VSTUP OSTATNÍM 
NÁVŠTĚVNÍKŮM. 

Vážení návštěvníci, 

pro zpříjemnění Vašeho pobytu na zahradě Vás žádáme o dodržování podmínek tohoto 
provozního řádu, vydaného na základě zákona o ochraně veřejného zdraví. 

1. Všichni návštěvníci zahrady jsou povinni po celou dobu jejího užívání dbát 
bezpečnostních předpisů, předpisů k ochraně majetku a ustanovení tohoto provozního řádu. 

2. Všichni návštěvníci jsou povinni chovat se k ostatním slušně, ohleduplně a ukázněně 
tak, aby neohrožovali sebe ani ostatní. Dále udržovat čistotu a pořádek. 
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3. Vstup je povolen pouze vstupními brankami. Je zakázáno přelézání vlastního oplocení 
sportoviště. 

4. V případě jakéhokoliv poškození zeleně nebo závady na vybavení zahrady je návštěvník 
povinen tuto závadu neprodleně nahlásit ředitelce ZŠ nebo na Obecní úřad v Líšnici. 

5. Na zahradě je zákaz:  

- poškozovat a znečišťovat prostory, zařízení a vybavení 
- donášet a instalovat nové hrací prvky 
- odhazovat odpadky mimo místa k tomu určená 
- manipulovat s ostrými předměty 
- konzumovat alkoholické nápoje, kouřit, používat omamné látky 
- vstupu se psy či jinými zvířaty 
- vstupovat podnapilým osobám a osobám pod vlivem omamných látek a drog 
- stanovat, nocovat, rozdělávat a manipulovat s ohněm 

 

6. Prvky na zahradě nepoužívejte, pokud jsou kluzké, vlhké nebo namrzlé.  

7. Provozovatel nenese odpovědnost za případné úrazy vzniklé na zahradě. Současně 
neodpovídá za případnou ztrátu odložených věcí. 

8. Pro bezpečné skákání na trampolíně ji mohou najednou využívat maximálně 2 osoby.  

9. Dětem do věku 8 let je vstup povolen pouze v doprovodu trvalého dozoru, tj. rodičů či 
jiné odpovědné osoby starší 18 let.  

VSTUP NA VLASTNÍ NEBEZPEČÍ! 
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MAS ORLICKO 

Vážení čtenáři. Rádi bychom vás seznámili s plánovanými 
aktivitami, které se v létě 2021 uskuteční s podporou 
MAS ORLICKO, z.s.  

LETNÍ SETKÁNÍ S ROBOTIKOU se uskuteční v pracovní 
dny od 1. do 9. července na Gymnáziu Žamberk a je 
určeno pro děti do 15 let. Vzhledem k tomu, že je tato 
akce realizována v rámci projektu MAP II, je pro 
přihlášené účastníky ZDARMA. 

PRÁZDNINOVÝ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR Setkání s technikou a 
přírodními vědami je plánován na 12. až 16. července na Střední škole umělecko-průmyslové 
v Ústí nad Orlicí a je určen pro děti od 10 do 15 let. Náklady tábora jsou hrazeny z projektu 
MAP II. Účastníci tábora hradí pouze stravné ve výši 450 Kč. 

PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR Robotika a elektrotechnika se uskuteční 16. až 20. srpna na VOŠ a SŠT 
Česká Třebová a je určen pro děti do 15 let. Tábor bude taktéž realizován v rámci projektu 
MAP II a je pro přihlášené děti ZDARMA. 

SPORTOVNÍ PŘÍMĚSTSKÝ TÁBOR se uskuteční ve dvou turnusech, 12. až 16. července a 9. až 
13. srpna v Tenisovém klubu Česká Třebová, a je určen pro děti od 6 do 15 let. Tábory jsou 
financovány z prostředků Operačního programu Zaměstnanost a jejich účastníci se budou 
podílet částkou 1190 Kč. 

Manažeři MAS ORLICKO se budou i během letních měsíců věnovat podpoře žadatelů 
a přípravám rozvojové strategie pro programové období 2021 až 2027. Navíc v létě proběhne 
terénní šetření, při němž manažeři navštíví všechny obce z regionu.  

Více informací o naší činnosti naleznete na webových stránkách: 
www.masproorlicko.cz 
www.maporlicko.cz 
www.mas.orlicko.cz 
nebo na našich facebookových stránkách @mas.orlicko 

MAS ORLICKO, z.s. přeje všem krásné a slunečné léto! 

UZÁVĚRKA PŘÍŠTÍHO ČÍSLA ZPRAVODAJE BUDE 24.9.2021 
LÍŠNICKÝ ZPRAVODAJ č. 2/2021, čtvrtletník. Vydává Obec Líšnice.  

Registrováno MK ČR E 14134. Periodický tisk územního samosprávného celku  
Redakce e-mail: michalschreiber@seznam.cz nebo oulisnice@orlicko.cz tel. 737 332 852 

Neprošlo jazykovou úpravou. Vychází nákladem 200 ks, dotovaná cena  
15,- Kč, 16. července 2021 

http://www.masproorlicko.cz/
http://www.maporlicko.cz/
http://www.mas.orlicko.cz/
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